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Odpověď Ministerstva zdravotnictví na žádost o informaci dle zákona č. 106/1999 
Sb., o svobodném přístupu k informacím, ve znění pozdějších předpisů 
 
Dne 25. září 2023 byla Ministerstvu zdravotnictví (MZ) doručena Vaše žádost  
o poskytnutí informace dle zákona č. 106/1999 Sb., o svobodném přístupu k informacím, 
ve znění pozdějších předpisů (InfZ), evidovaná pod č. j.: xxx, kterou jste požádal o 
následující informace: 

1. Pokud se v injekčním implantátu (zdravotnický prostředek určený na augmentaci 
kůže) nacházejí látky s léčivými účinky, měl a má pacient v ČR právo být 
informován o jejich přítomnosti ještě předtím, než jsou implantovány do těla 
pacienta? 
2. Pokud použivatel zdravotnického prostředku (injekční implantát) zatají, zamlčí 
nebo neinformuje pacienta o přítomnosti léčiv v injekčním implantátu, dopustí se 
nebo se dopustil nějakého porušení jeho povinnosti nebo plnění, které mu vyplývá 
ze zákona? 
3. Bylo a je v České republice zákonné prodávat léčivé látky nebo léky do těla 
pacienta bez jeho vědomí a souhlasu? 
4. Který český orgán nebo orgány jsou věcně příslušné k podání stížnosti nebo 
oznámení v případě, že lékař nebo lékaři podávají pacientům bez jejich vědomí  
a souhlasu léky nebo látky s léčivými účinky?  
5. Jedná se o závazné jednání ze strany lékaře? 

 
K Vaší žádosti uvádím: 
 
Ad 1 
Obecně platí, že jednou ze základních podmínek pro uskutečnění lékařského výkonu je 
poskytnutí svobodného a informovaného souhlasu osobou, které se tento zákrok týká, 
nestanoví-li však zákon o zdravotních službách jinak (tj. např. v případě zákonné možnosti 
poskytnutí zdravotní služby bez souhlasu pacienta).  
 
Ad 2 
Jak je uvedeno výše, poskytnutí svobodného a informovaného souhlasu osobou, které se 
tento zákrok týká, je jednou ze základních zákonných podmínek pro uskutečnění 
lékařského výkonu, nestanoví-li však zákon o zdravotních službách jinak (tj. např.  
v případě poskytnutí zdravotní služby bez souhlasu pacienta).  
  
Ad 3 
Ano, např. v případě poskytnutí zdravotní služby bez souhlasu pacienta. V podrobnostech 
viz zákon o zdravotních službách. Předesíláme ale, že povinné subjekty nejsou v souladu 
s ustanovením § 2 odst. 4 zákona č. 106/1999 Sb. povinny poskytovat žadatelům právní 
rozbory, rešerše odborných textů, či aplikovat ustanovení právních předpisů na žadatelem 
předestřený skutkový stav a prezentovat tak svůj právní názor na věc.  
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Ad 4 
Obecně platí, že pokud nejste spokojen s postupy poskytovatele zdravotních služeb při 
poskytování zdravotních služeb nebo s činnostmi souvisejícími se zdravotními službami, 
tak máte právo podat stížnost podle § 93 odst. 1 zákona o zdravotních službách.  
 
Ad 5 
V této části Vás vyzýváme ve smyslu § 14 odst. 5 písm. b) InfZ, k upřesnění Vaší žádosti, 
a to písemně na adresu: Ministerstvo zdravotnictví – odbor Kancelář ministra, Palackého 
náměstí 4, 128 01 Praha 2 nebo na adresu: e-podatelny MZ: mzcr@mzcr.cz či do datové 
schránky povinného subjektu, jelikož není zřejmé o jaké "závazné jednání lékaře" má jít. 
Po doručení doplňujících údajů vyřídíme Vaši žádost dle InfZ v zákonem stanovené lhůtě 
od data doručení.  
 


